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Berriki onartuak izan dira aur-
tengorako euskal administrazio
ezberdinetako aurrekontuak, bai
aldundietan eta gobernuetan ere.
Nolako politika publikoak bideratu
nahi direnerako funtsezko tresna
bilakatu ohi dira aurrekontuak.
Egia esan, normaltasunaren itxura
emateko balioa ere badute. Begira
bestela aurrekontuak onartzeke
geratu diren urtetan zer gertatu den.
Ezer berezirik ez. Aurrekoen epe
luzapenean egon gara, besterik ez. 

Administrazioen kudeaketarako
tresna izateaz gain, bere oinarrian
eta egituran beste adierazpide abe-
ratsagoak, osoagoak irakur daitezke
begi zorrotzez arreta jarriz gero atal
ezberdinetan. Alde batetik, aurre-
kontuak onartzeko aritmetika politi-
koak  eskatzen duen gehiengoaren
logikaz gainetik, eta herrialde
bakoitzean alderdi arteko ordezka-
ritzaz gain, deigarria izan da oso
aurtengoan eztabaida politikoaren
muinean non kokatu den.

Zilegia zatekeen politika publiko-
en eskuin edo ezker alderako
noranzkoaren eztabaida ez da inon-
dik inora ageri. Oso bestelakoa izan
da sakoneko eztabaida. Herrialde
eta gobernu bakoitzean aurpegi
ezberdinekin baina, ordezkaritzaren
gehiengoarekin,  adostuak izan dira
aurrekontuak. Aurkari politikoak,
berdintsuak gehienetan, ez dute zail-
tasun handiegirik izan aurrekontuak
onartzeko eta men egiteko aginteko
alderdi nagusiei. Boterea eta agintea
ukitu edo jarraitzeko asmoz kasu
batzuetan, elkarrekiko mesedeak
ordainetan pagatzeko bestetan, edo-
ta ustezko egonkortasuna bermatze-
ko arrazoietan kateaturik ibili dira
alderdiak. Beren arteko egiazko
negoziaketa honetan murgildu da.

Beste aldetik begira, aurrekon-
tuen edukiei begira, zoritxarrez ez
dago berrikuntza handirik. Gizarte
politikak geroz eta ahulagoak ageri
dira eta herritarren beharrak duin-
tasunez asetzeko politikak nabari
ezinagoak bilakatzen dira urte
bakoitzero. Aurrekontuen eztabai-
dan ñabardura gutxirekin erantzun
zion politikariak herritar bati bere
giza beharrak asetzeko noiz arte
itxaron behar zuen itaundu zionean:
“Auskalo”.
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Los datos del IPC del 2007 confirman que los empresarios siguen
acumulando grandes beneficios

“TENEMOS QUE REIVINDICAR SUBIDAS
SENSIBLEMENTE SUPERIORES AL IPC”

La semana pasada se conocie-
ron los datos relativos a la inflación
del 2007. Como estaba previsto el
incremento ha sido muy importan-
te y ha situado el IPC en el 4,2% en
Euskal Herria y en el Estado espa-
ñol. Responsables del Gobierno
español han apelado a la subida
del petróleo y de los tipos de inte-
rés para tratar de restar importan-
cia a esta espectacular subida del
IPC. No obstante, como es bien
sabido, esas dos materias han subi-
do por igual en toda la zona Euro
y, sin embargo, la inflación en el
Estado español es la más alta de
toda la zona euro, sólo superado
por Eslovenia. (La media de la UE-
15 ha sido del 3,1%, y en lugares
como Holanda un 1,8%). 

En opinión de Adolfo Muñoz, secre-
tario general-adjunto de ELA, “las
razones que explican el diferencial de
inflación están situadas en el creci-
miento desmesurado de los beneficios
empresariales, en la imposición de pre-
cios en régimen de casi monopolio y
en las prácticas especulativas alimenta-
das desde las políticas liberalizadoras
que se ponen en práctica. En algunos
sectores, como el agroalimentario, las
multinacionales y las grandes distribui-
doras imponen unos precios escanda-
losos”.

Muñoz, ha criticado a aquellos que

culpan a los salarios de la inflación. “Es
radicalmente falsa e interesada esa
insistencia. Particularmente en el Esta-
do español, donde la participación de
los salarios en el reparto de la riqueza
ha perdido posiciones, como conse-
cuencia fundamentalmente de la
extensión de la precariedad, de la
generalización de empleos muy mal
pagados. La llamada moderación sala-
rial ha colaborado en que el Estado
español sea uno de los países europe-
os donde las desigualdades son más
crecientes. Los análisis oficiales existen-
tes indican, de manera reiterada, que
la principal causa del incremento de los

precios es el aumento de los beneficios
empresariales”.

Ante esta situación, “es obligado
reivindicar mejoras salariales sensible-
mente superiores al IPC pasado, así
como eliminar discriminaciones y ata-
car de raíz los bajos salarios”. 

El día 25 de enero la
mayoría de las comarcas
serán escenario de los actos
reivindicativos organizados
dentro de la campaña de
denuncia de la falta de sen-
sibilidad social de las insti-
tuciones vascas. Esta cam-
paña, recuerda Adolfo
Muñoz, Txiki, está permi-
tiendo abrir un debate muy
interesante sobre temas tan
vitales para la clase trabaja-
dora como la educación, la
sanidad o los servicios
sociales. En este sentido,

subraya la buena acogida
que ha tenido la campaña
entre los afiliados y afiliadas
de ELA e invita a participar
en el acto final que tendrá
lugar el 15 de febrero en
Bilbao. 

“EL 15 DE FEBRERO HAY UNA CITA EN BILBAO”

Dentro de la campaña sobre modelo de sociedad ELA
realizó un acto el 18 de enero en Gernika. Los partici-
pantes denunciaron la política de vivienda del Gobier-
no Vasco, y recordaron que el acceso a la vivienda es
un derecho, no un lujo.

“KPIaren oso gainetik
dauden soldata igoerak
aldarrikatzen ditugu”

“Otsailaren
15ean hitzordua

dugu Bilbon:
inok ezin du 
hutsik egin”
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CRECEN LAS CARENCIAS SOCIALES
JORNADA SOBRE MODELO DE SOCIEDAD

El 17 de enero ELA organizó en la sala Bilbo-
rock de Bilbao una jornada de formación,
dentro de la campaña sobre modelo de

sociedad que nuestro sindicato está desarro-
llando. Dentro de estas jornadas participa-
ron, además de diferentes responsables del

sindicato, Ignacio Zubiri, Cristina Sánchez e
Iñaki Lasagabaster. Este es un pequeño resu-
men de sus intervenciones.

El catedrático de economía
de la UPV Ignacio Zubiri analizó
en su intervención el futuro de
la protección social en Hego
Euskal Herria y la sostenibilidad
del estado de bienestar ante el
progresivo envejecimiento de la
población. Zubiri, con datos ofi-
ciales en la mano, fue rotundo
al asegurar que el actual sistema
de protección social es sosteni-
ble y, además, necesario. 

Tras resaltar que las proyecciones
demográficas a tan largo plazo tienen un
margen de error enorme, Zubiri informó
que un estudio de la comisión auropea
para el año 2050 calcula que el envejeci-
miento de la población y las necesidades
sociales a él ligadas va a suponer un
incremento de 8 puntos en el porcentaje
de PIB dedicado a gasto social,o sea, que
pasaría del 20% actual al 28%. 

En opinión de este economista, este
incremento es perfectamente asumible,
habida cuenta de que ya en la actualidad
hay otros países de la UE que están 15
puntos por encima de nosotros en gasto
social y que, de promedio, gastan más
que lo que se supone que aquí habría
que destinar dentro de 50 años.

Zubiri resaltó, en otro momento de su
intervención, que el gasto en prestacio-
nes sociales de la CAPV está 9 puntos por
debajo de la UE, y también por debajo de
la media española, tanto en sanidad
como en atención a mayores dependien-
tes. El único capítulo donde la CAPV está
por encima es en renta básica. 

Al analizar el futuro del sistema públi-
co de pensiones, Zubiri aseguró que hay
recursos y que no hay problema alguno
de sostenibilidad. “El debate interesado
surge -explicó Zubiri- cuando en el Pacto
de Toledo se incluye una cláusula que
establece que las pensiones deben finan-
ciarse exclusivamente con cotizaciones”.
“Podría ocurrir -continuó- que si no se
creara suficiente empleo, las cotizaciones
de los trabajadores/as en activo no llega-
ran para sufragar el gasto de pensiones,
pero si eso fuera así hay instrumentos
como los impuestos, los fondos de reser-
va o la deuda pública que podrían finan-
ciar las pensiones públicas”, defendió. 

En otro momento de su intervención
Zubiri fue muy crítico con las pensiones
privadas, de las que dijo que “no pueden
sustituir a las públicas, ni siquiera servir
de complemento”, al tiempo que descali-
ficó que se las incentive desde las institu-
ciones y en el IRPF.

Al referirse a la sanidad, este econo-
mista se mostró contrario al copago, ele-
mento al que se mostró abierto en el
caso de la dependencia.

Zubiri finalizó su intervención desta-
cando que en la CAPV pagamos menos
impuestos que en el resto del estado,al
tiempo que denunció los niveles insopor-
tables de fraude fiscal existente, rema-
nentes económicos que servirían, por otra
parte, para financiar el incremento de
gasto social derivado del previsto enveje-
cimiento de la población.

La socióloga catalana Cristina Sán-
chez Miret centró su intervención en el
tema de la estructura social y la desigual-
dad. Sanchez Miret aseguró que la igual-
dad sólo existe en el papel. “La versión
oficial es que elegimos y que somos lo
que nos hemos ganado, pero eso no es
verdad”, aseguró. “Hay elementos socia-
les que nos definen e intervienen de
manera decisiva en nuestra vida: depende
de si eres hombre o mujer, de tu origen,
de la etnia a la que perteneces...”, afir-
mó. 

Cristina Sánchez aseguró que las cla-
ses sociales siempre han existido, y que
hay muchas desigualdades respecto al
reparto del nivel de bienestar, enumeran-
do algunas como el género, la edad, la
etnia u origen geográfico, la religión y la
clase social. “Dentro de los distintos
colectivos sociales hay unos más favoreci-
dos y otros menos”, dijo.

Esta investigadora aseguró que la cla-
se social nos dice quién somos y qué bie-
nes sociales tenemos más próximos o
lejanos, sin embargo no agota todas las
desigualdades ni oportunidades. 

Cristina Sánchez afirmó que, quitando
la cabeza y los pies al cuerpo social, exis-
ten tres grandes clases sociales: la clase
media propietaria, la clase media asalaria-
da y la clase trabajadora, y se aventuró a
realizar una distribución de la población
vasca en clases. Esta socióloga aventuró
que un 16,9% de la población pertenece-
ría a la clase media propietaria; un 5,1%,
con asalariados, y el 11,5%, sin ellos; la
clase media asalariada no propietaria

estaría formada por un 38% de
la población, y la clase trabaja-
dora, por el 45%. 

A lo largo del debate y en
base a preguntas realizadas,
esta socióloga aseguró que la
estructura productiva es una y
que esta sociedad se basa en las
diferencias de clase, “por eso yo
creo que hay que asegurar dere-
chos y coberturas sociales sobre
todo las la clase trabajadora y
seguir luchando por cambiar el modelo
actual, aunque suene utópico”, dijo.

Cristina Miret criticó que el principio
básico de funcionamiento de esta socie-
dad es que unos tengan más y otros
menos, y “las administraciones públicas
reproducen esa realidad”. “Medidas
como los cheques regalo perpetúan lo
que hay, y la política social se basa en ese
tipo de medidas, en la del regalo”. 

Esta socióloga afirmó en otro momen-
to que ha triunfado tanto el individualis-
mo, una teoría neoliberal, que la gente se
la ha creído. “Tenemos la idea de que
mediante el consumo nos igualamos”. 

Sánchez destacó que existe una cierta
culpa o vergüenza de sentirse clase traba-
jadora ante la cultura del triunfo y del
pelotazo, como si por ser clase trabajado-
ra uno hubiera fracasado en la vida. “Hay
que tener claro que en esta sociedad, en
función de la clase social a la que se per-
tenzca, unos tienen escalera, otros rampa
y otros cuerda con nudos para ascender”,
rubricó.   

Iñaki Lasagabaster comenzó su intervención
explicando que con la ordenación del territorio
se intenta responder a la necesidad de determi-
nar la forma y usos que va a tener el territorio de
un determinado ámbito, coordinando los desa-
rrollos municipales y previendo las relaciones con
otros ámbitos territoriales superiores. Para ello, la
Ordenación del Territorio dispone de tres tipos
de normas: las Directrices de Ordenación del
Territorio y los Planes Territoriales Parciales y Sec-
toriales. 

En opinión de Lasagabaster, la Ordenación del Territo-
rio es un instrumento fundamental de dirección política
del desarrollo de la sociedad y de la influencia de ese
desarrollo en el territorio y en el medio ambiente. Es por
ello que debe ser un punto central de la actividad pública,
en general, y de la económica, en particular. “Algunos

defienden que no hay que hacer políticas dirigistas en la
ocupación del suelo, que hay que dejar al mercado que
funcione libremente, pero ocultan que, de esa manera, se
deja la planificación a los grandes propietarios. Hay ejem-
plos claros: los alrededores de Gasteiz son propiedad de
unas pocas empresas y personas que ya han tomado posi-
ciones pensando en el desarrollo de la ciudad. Algo similar
cabría decir pensando en los planes para construir vivien-
das en Gendulain, en las proximidades de Iruña”, denun-
ció Lasagabaster. 

Este profesor universitario reivindicó la existencia de
instrumentos de inspección y control que funcionen ade-
cuadamente, al ser una materia aplicada por Administra-
ciones diferentes, y destacó la importancia de la participa-
ción social. “Existe una falta de transparencia terrible
sobre estos temas”, afirmó. “A lo que hay que sumar -
continuó- las escasas posibilidades de intervención real de
la ciudadanía. Oponerse a un parque eólico o una presa

es prácticamente imposible en la actualidad. El poder
público debe dar cobertura a esta gente”, afirmó. “En
otros países de nuestro entorno, si alguien plantea una
demada lógica, el estado la paga”. 

A pesar de tratarse de un tema vital para el desarrollo
del país, Iñaki Lasagabaster criticó que la realidad de la
política de la ordenación del territorio y el urbanismo deja
mucho que desear. “¿Qué debate ha habido sobre los
parques eólicos o los campos de golf? ¿Qué intereses eco-
nómicos hay detrás de su auge?”, cuestionó, al tiempo
que denunció casos como un proyecto -paralizado por el
momento- en Labastida que pretende que las viviendas
construidas junto a un campo de golf, financien el mismo.
“No sería extraño -aventuró Lasagabaster- que en unos
años, ante las pérdidas que seguramente tendrá este cam-
po, los propietarios consigan que esos terrenos sean reca-
lificados, dando origen a un gran pelotazo inmobiliario”,
predijo. “Y para más inri, toda la operación con coste fis-
cal cero”, continuó. “La ordenación del territorio debería
ser un instrumento que atajara de raíz la especulación”,
concluyó. 

Ya en el debate, refiriéndose al Tren de Alta Velocidad,
Lasagabaster aseguró que desde la perpectiva de la parti-
cipación social es un proyecto sin legitimidad social.
“Tenemos una democracia terriblemente débil”, concluyó.

Iñaki Lasagabaster, catedrático de derecho de la UPV

Ignacio Zubiri, catedrático de economía de la UPV Cristina Sánchez, profesora universitaria de sociologia

“EL TAV ES UN PROYECTO SIN LEGITIMIDAD SOCIAL”

“HAY QUE ASEGURAR DERECHOS Y
COBERTURAS A LA CLASE TRABAJADORA”

“EL SISTEMA PÚBLICO DE PENSIONES
ES SOSTENIBLE Y NECESARIO”
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Amagoia Lasagabaster

“EMAKUMEAK LAN KARGA
BIKOITZA DU”
Lana, familia eta norbere
bizitza bateratzea; zeintzu
politika? Hori izan zen
genero arduradunak jorratu
zuen gaia. Lasagabasterrek
izenburuaren zergatia azal-

du zuen. “Asko hitz egiten da bizitza laboralaren,
bizitza familiarraren eta bizitza pertsonalaren uztar-
tzeaz. Administrazioek neurri eta proposamen asko
iragarri arren, propaganda hutsean gelditu dira”.
Lasagabasterrek gogora ekarri zuen bizitza laborala,
familiarra eta pertsonala uztartu behar horrek ema-
kumezkoaren aurpegia duela. “Jakinekoa da emaku-
mezkoak hartzen dituela bere gain etxeko eta zain-
tzako lan guztiak. Datuen arabera, etxeko lanen
%80 emakumezkoen esku gelditzen da. Poliki bada
ere gizonezkoak parte hartzen ari dira lan horietan,
baina ‘laguntzaile’ moduan ez ‘protagonista’
moduan. Horrek guztia ondorio kaltegarriak ditu
emakumearentzat. Lan karga bikoitz horren ondo-
rioz, emakumeak zailtasun ikaragarriak ditu lan mer-
katuan sartzeko. 

Imanol Pascual

“KALITATEZKO GIZARTE 
ZERBITZUAK LORTU BEHAR
DIRA”

Zerbitzu sozialetan, bes-
te behin, gutxiegi atera
dute gure Administrazio-
ek”. Hala mintzatu zen

azterketa bulegoko kide Imanol Pascual. “Zorionez
gero eta urte gehiago bizi gara. Horregatik gero eta
gizarte zerbitzu hobeak behar ditugu. Hala ere,
administrazioek urtez urte gero eta politika antisozia-
lagoak egiten dituzte, dirua soberan izan arren”.
Pascualek zerbitzu sozialei buruzko legeak Hego Eus-
kal Herrian aztertu zituen, eta ondorio hau atera.
“Oso aurrerakoiak direla esaten digute, baina propa-
ganda hutsa dira”.

Gizarte partaidetzari ateak itxi izana salatu zuen
Pascualek. “Ez dute gizarte ereduaren eztabaida
Legebiltzarera eraman nahi. Legegintzaldirako Herri
Ekimena prestatu genuen, ESK eta STEE-EILASekin
batera, gizarte politika aurrerakoiago bat bultzatu
asmoz. Baina Legebiltzarreko Mahaiak ateak itxi ziz-
kigun. Zergatik?”

Mikel Noval

“EZIN DA ONARTU BEHAR
LARRIAK DAUDENEAN 
SUPERAVITA EGOTEA”

Azterketa bulegoko
arduradun Mikel Novalek
Aurrekontuen superabita
eta etxebizitzaren inguruko

zein pobrezia borrokatzeko politikak gaia jorratu
zuen. “Gezurra da gastuetarako dirurik ez dagoenik.
ELAk urteak daramatza erakundeen politika neolibe-
ralak salatzen, politika publiko ezberdinak exijituz.
2006. urteko aurrekontuetan Jaurlaritzak 1.156
milioi eurotako superabita aurkeztu zuen, eta Nafa-
rroako Gobernuak 113. Bitartean, etxebizitzara bide-
ratu zuten kopurua hau izan zen: 170 eta 68 milioi
euro, hurrenez hurren. Bestalde, hazkunde ekonomi-
koa eman arren, pobrezia kasuak, bereziki larrienak,
ez dira murriztu. Gero eta ugariagoak dira lana izan
arren txiroak direnak. Erakunde publikoen jarrera
zikoitza da egoera honen aurrean, eta ondorioz,
milaka pertsonek pobrezian jarraitzen dute. Gizarte
aberats batean bizi garela diote, baina ezberdintasu-
nak gero eta nabarmenagoak dira”.

Janire Domingez

“KLIMA ALDAKETAREN
AURKAKO POLITIKEK
PORROT EGIN DUTE”

Euskal Herriko inguru-
men politikak aztertu
zituen Janire Domingezek.
Kezkatzeko arrazoiak dau-

dela dio, eta Jaurlaritzak gai honen inguruan duen
jarrera salatu. “Klimaren aldakuntza gertatzen ari da
dagoeneko, eta bere eragin batzuk jada atzeraezinak
dira. Jaularitzaren ingurumenari buruzko politikek
errealitate gordin hau saihestu nahi dute. Energia
modu eraginkorrean erabiltzearen garrantzia nabar-
mentzeko inongo neurririk ez dute proposatzen, eta
ez dute energia berriztagarrien aldeko apustu argirik
egin. Egoera dagoenetan onartu eta nola-hala aurre-
ra egitea beste jarrerarik ez dute hartu. Bestalde,
Nafarroako Gobernuak energia berriztagarriak ditu,
baina energia poluitzaileen hazkundea ere sustatzen
du”. ELAk ingurumenaren defentsan duen konpro-
misoa berretsi zuen. “Etorkizuna dago jokoan.
Horregatik kanpaina bat hasi dugu, errealitate honen
salaketa egiteko”.

Julene Gabiola

“ABERASTASUNEN 
BANAKETARI UKO EGIN 
DIOTE”

Julene Gabiolak Sozieta-
teen zerga Gipuzkoan,
paradigma politikoa izeneko
hitzaldia eskaini zuen. Hego

Euskal Herriko administrazioek aberastasunen bana-
ketari uko egin diotela azpimarratu zuen. “Adminis-
trazioek uko egin diote fiskaltasuna aberastasunen
birbanaketa justu baterako tresna gisa erabiltzeari.
Fiskaltasuna aberatsen mesedetara jarri dute”.

Gipuzkoako egoera aztertu ondoren azken hilabe-
teetan gertatutakoan sakondu zuen. “Demokrazia-
ren gutxieneko arauak ere ez dituzte bete. Baina,
zoritxarrez Gipuzkoakoa ez da kasu bakarra, gai-
nontzeko herrialdeetan gertatzen ari denaren eredu
bat baizik. Gizartearen beharrak handituz doaz. Bien
bitartean, urtez urte gero eta diru gehiago barkatzen
diete gehien dutenei. Ezin dira kalitatezko gizarte
zerbitzuak bermatu presio fiskala igotzen ez bada.
Kalteturik handienak emakumeak, gazteak eta etor-
kinak dira; gure jendea, hain zuzen”.

Nere Urrestarazu

“OSAKIDETZA PRIBATIZATU
NAHI DUTE”

Egoera larria bizi du osa-
sun publikoak gurean. ELAk
maiz salatu izan du admi-
nistrazioek osasun publikoa
pribatizatzeko duten egitas-
moa, eta horretarako ema-

ten ari diren urratsak. Hain zuzen ere, Osasungintza-
ren pribatizazioa izan zen Osakidetzako arduradun
Nere Urrestarazuren hitzaldiaren izenburua. 

Osakidetzaren gatazka aztertu zuen. “Inclan jau-
nak agindu duen dekretazoa ez da kasualitatea, Gas-
teizen agintzen duen hiruko gobernuaren jokaera
neoliberalaren oinarriak jarraitzen ditu goitik behera.
Pribatizazioari ateak parez pare irekitzen dizkio; ez
dute osasungintza publikoan euro bakar bat ere gas-
tatu, ez dute osasun sistema publikoa indartu nahi.
Osakidetzaren gatazkaren muina ez da dirua, dirua
egon badagoelako. Arazoa sakonagoa da, eredu ara-
zo bat da. ELAtik kalitatezko osasun sistema baten
aldeko apustua egiten dugu, doanekoa, unibertsala.
Argi dago Jaurlaritza ez datorrela bat gurekin”.

GIZARTE-EREDUARI BURUZKO JARDUNALDIA

“SISTEMA PRIBATUAREN INFILTRATUAK DIRA”
ELAren idazkari nagusi Jose Elo-

rrietak kezkatuta egoteko hamaika
arrazoi ditugula onartu zuen bere
hitzaldian. Hala ere, gizarte-eredu
berri bat lortzeko borrokan sindika-
tu honek duen konpromisoa berre-
tsi nahi izan zuen. “Ahal dugun
guztia egin behar dugu bizi dugun
egoera azaltzeko eta salatzeko.
Ezin dugu esan 'hau desertuan pre-
dikatzea bezala da'. Zaila da, baina
saiakera egin behar dugu”.

Hausnarketarako galdera ugari utzi
zituen. “Gizarte ereduaren inguruko
balantze politiko bat egin aurretik, gal-
dera batzuk egin beharko genituzke:
zein da azken 30 urte hauetan EAEko
Kontzertu Ekonomikoaren eta Nafarro-
ako Konbenioaren balantzea? Zertara-

ko erabili dute? Agerikoa da: presio fis-
kalean Europar Batasunaren azken pos-
tuetan egoteko, besteak beste. Edo,
eskumenak dituzten ataletan ahal
duten guztia pribatizatzeko. Ongizate-
estatuaren oinarrizkoa den gai batean,
dependentzian, agerikoa da hori".

Hau guztia azaltzeko ere hainbat
galdera egin zituen. “Administrazioen
politika publikoak nolakoak diren kon-
tutan hartuta, hainbat galdera egingo
nituzke? Zein proiektu dute? Zer eraiki
nahi dute? Zeinekin? Baina, guzti hori
baino garrantzitsuagoa: zergatik egiten
dute? Galdera hau egiten dudanean
askok erantzuten didate: 'neoliberalak
direlako'. Bai, egia da, baina ez da
nahikoa. Beste zerbait egon behar du.
Nire ustez gakoa da infiltratuak direla,
sistema pribatuak sistema publikoan

dituen infiltratuak. Ez dago ikusi beste-
rik administrazio publikoan lan egin eta
gero arlo pribatura jauzi egiten duten
lagunen kopurua. Askok Administrazio
publikoa arlo pribatura itzultzeko plata-
forma bat bezala ikusten dute”.

Gizarte-ereduaren inguruko eztabai-
da faltaz ere kexatu zen Elorrieta.
“Badirudi gai hau guri bakarrik axola
zaigula, ez dut ikusten beste inor gizar-
te-ereduaren inguruan eztabaidatzen.
Gipuzkoako Diputazioan Sozietateen
Gaineko Zergarekin gertatu dena oso
adierazgarria da. Buruzagi politiko
batek ezin du bere nahierara horrelako
dekretu bat egin eta gauzak berdin
jarraitzea, ezer gertatu izan ez balitz
bezala. Hau beste herrialde baten ger-
tatu izan balitz bereak eta bi esango
genituzke. Hemen, zergatik ez?”

“¿Neoliberales? Sí, pero
más que eso infilitrados
del sistema privado en el

sistema público”



● Nuevas 
movilizaciones contra
la apertura de los
comercios en festivos

En el mes de febrero se retomarán
las movilizaciones en contra de la aper-
tura de los comercios en festivos. Los
sindicatos ELA y LAB han convocado
concentraciones en el Megapark de
Barakaldo (8 de feberero), Garbera de
Donostia (15), Gran Vía de Bilbao (22)
y Boulevard de Gasteiz (29), ante la
amenaza de Eroski de abrir en Semana
Santa, coincidiendo con los tres días
festivos previstos para estas fechas.

Hasta el momento ha sido Eroski la
única firma comercial que ha mostrado
su disposición ha romper el pacto que
en contra de la apertura en festivos
existe en la CAPV, y que en Navarra se
limita a la apertura de tres fechas con-

cretas. No obstante, no hay que des-
cartar que ante el anuncio de Eroski
otras comercios pretendan aprovechar
la coyuntura para abrir sus puertas en
alguna de estas jornadas festivas.

ELA ha denunciado la actitud de la
entidad cooperativa que se ha negado
a recibir a los representantes de los sin-
dicatos ELA y LAB para abordar esta
cuestión vital para los empleados y
empleadas del sector del comercio, que
tienen que soportar jornadas de traba-
jo flexibles e interminables. 

● Los sindicatos de la
Ertzaintza abandonan
la mesa de 
negociación 

Los sindicatos ELA, ErNE y CCOO,
abandonaron el pasado 17 de febrero
la mesa negociadora de las condiciones

laborales de la Ertzaintza, en protesta
el establecimiento de modificaciones
en los criterios de asignación de pues-
tos de trabajo y funciones en las Comi-
sarías, vulnerando la Ley de Policía, el
convenio vigente y derechos funda-
mentales de los funcionarios de la poli-
cía autónoma.

● Greba Zumarragako
adinekoen egoitzan

Mobilizazio eta negoziaketetan bi
urte iragan ondoren, Zumarragako
Faustino Orbegozo adinekoen egoitza-
ko langileek grebara joko dute.

Langileek urtarrilaren 16an hasi zen
protesta honen bitartez subrogazioa
eta egoitza berrira pasatzen direnean
egungo baldintzak bermatuko zaizkie-
naren konpromisoa lortu nahi dute.
Zumarragako alkateak ontzat emanda-
ko konpromisoa, hain zuzen ere.
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ELAk eta LABek Jaurlaritzako
negoziazio mahai orokorra uztea
erabaki zuten urtarrilaren 17an
egindako bileran. Mahai honetan
Gobernuaren menpe dauden alor
ezberdinetako 65.000 langileren
baldintzak arautzen dira. ELA-Giza-
laneko idazkari nagusi Izaskun
Garikanok erabaki honen zergatia
azaltzen du.

-Zergatik hartu da erabaki hau?

-Azken urteetan Eusko Jaurlaritzak
ez du langileen baldintzak negoziatu
nahi izan. Negoziazio eskubideak urra-
tu ditu, eta lan baldintzak dekretu
bidez inposatu. Osakidetzan gertatu
dena da honen guztiaren adierazgarri.
Jaurlaritzak Euskadiko Medikuen Sindi-
katuarekin lortutako hitzarmena inpo-
satu du dekretu bidez. Sektoreko langi-
leen %10ak ere ez du babesten sindi-
katu hori. Ezin ditugu onartu ez gu-
txiengoan sinatzen diren akordioak ez
eta dekretazoak. ‘Aski da!’ esateko
ordua heldu da, eta horregatik hartu
dugu erabakia.

-Jaurlaritzak negoziatzeko
borondaterik ez duela diozu. 

-Agerikoa da hori. Egun Jaurlaritza
Madrilgo inposaketen gatibu da. Eta,
gainera, xantaia egiten dute. 'Guk nahi
ditugun parametroetan negoziatzen ez
baduzue, Madrildik inposatutako
dekretuz inposatuko dizuegu'. Hori da

euren jarrera; negoziatzeko eskubidea
ukatzen dute.

-Mahaira itzultzeko aukerarik
ikusten duzu?

-Benetako negoziazio eskubidea exi-
jitzen dugu. Argi dago alde bateko
dekretuen bidez agintzen duen Gober-
nu batekin ezin dugula mahai berean
eseri. Langileen lan baldintzak hobe-
tzea da gure ardura, gure konpromi-
soa. Jaurlaritzak Osakidetzan eta Hez-
kuntzan negoziazioei berriro ekin arte
ez gara itzuliko.

-Bien bitartean, Ibarretxe Osaki-
detzaren alde agertu da.

-Iragan astean Ibarretxe jaunak egin-
dakoa edonor lotsatzeko modukoa da.
Ekitaldi batean Osakidetza goraipatu
zuen, eta historian eduki dugun osasun
zerbitzu onena dela esan zuen. Gizar-
tea harro egoteko moduan dagoela ere
gaineratu zuen, eta Europako osasun

sistema onenetako dugula aipatu. Zaila
da horren denbora gutxian horrenbeste
tontakeria esatea. Baina, okerrena zera
da: adierazpen horiek ospitale pribatu
baten lehen harria jartzeko ekitaldian
egin zituen! Lotxa gutxi izan behar da
Ibarretxek egin zuena egiteko!

Izaskun Garikano, ELA-Gizalaneko idazkari nagusia

“JAULARITZAK EZ DU NAHI NEGOZIATU,
INPOSATU EGIN NAHI DU”

“El Gobierno Vasco hace
bandera del ‘derecho a
decidir’, pero nos niega

el derecho a la 
negociación”

“Gasteiz no quiere 
negociar, sino imponer
nuestras condiciones de

trabajo”

Bizi duten egoera salatzeko Urre-
txuko Euskal Jaietan karroza bat
egin zuten Faustino Orbegozo 
adinekoen egoitzako langileek,
2007ko irailaren 23an, hain zuzen.


